
攜手清邁大學、菲律賓大學、印尼波特克斯索
洛醫學院共推數位課程 
Expanding Digital Learning Horizons: KMU Partners
with Chiang Mai University, University of the
Philippines, and Poltekkes Surakarta

本校與3所大學之職能治學
系(泰國清邁大學、菲律賓
大學、印尼波特克斯索洛醫
學院)簽署課程合作意向
書，期望未來擴大數位學習
課程的修課人數及效益。

Our university has signed a
Letter of Intent for Course
Collaboration with the
Occupational Therapy
Departments of three
universities: Chiang Mai
University (Thailand),
University of the Philippines
(Philippines), and Poltekkes
Surakarta (Indonesia). This
partnership aims to expand
the enrollment and impact
of digital learning courses in
the future.
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新南向再邁進！參與APOTC國際研討會深化數位
學習交流
Advancing New Southbound Initiatives:
KMU Participates in APOTC International
Conference.

磨課師課程雙喜臨門，榮獲開放教育優良課程「優
選」獎！
Congratulations! KMU's MOOCs Win Dual
Excellence Awards in Open Education.

數位教學再創佳績！磨課師課程入選2024 ELOE
國際研討會教學案例
KMU’s MOOC Shines Internationally:
"Introduction to Happiness" Featured at
2024 ELOE Conference

教師致力教學場域改變，屢獲教學實踐研究計畫補
助與肯定
Teachers Strive to Improve the Teaching
Environment and Receive Multiple Teaching
Practice Research Grants and Recognition

臺灣大專院校人工智慧學程聯盟（TAICA）推動
跨校AI學習，高醫大學生掌握最新技術趨勢
The Taiwan AI College Alliance
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新南向再邁進！本校參與APOTC國際研討會深化數位學習交流
Advancing New Southbound Initiatives: KMU Participates in APOTC
International Conference.

參與教育部大學聯盟深化數位學習推展與創新應用計畫，為推動新南向及國際課
程，提升課程能見度，於113年11月6日至9日前往日本參與亞太職能治療學術大
會APOTC國際研討會完成聯盟課程推廣。

Our university is participating in the Ministry of Education's University Alliance
Program to deepen the promotion and innovative application of digital learning.
To support the New Southbound Policy and international courses while
enhancing course visibility, we attended the Asia-Pacific Occupational Therapy
Congress (APOTC) in Japan from November 6 to 9, 2024, to promote alliance
courses.
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磨課師課程雙喜臨門
Congratulations! KMU's MOOCs Win Dual Excellence Awards in Open Education.

恭賀磨課師課程侯自銓教授－「生物化學
II-醣類夢工廠」課程榮獲開放教育優良課
程獎-OCW組「優選」獎項；郭昶志副教
授－「老人健康生活大改造：職能科學之
生活應用」課程榮獲MOOCs或微學分組
「優選」獎項。

Congratulations to our faculty members for their
outstanding achievements:
Professor Hou Tzu-Chuan's course, "Biochemistry II
– Carbohydrate Dream Factory," has been awarded
the Merit Award in the OCW Category of the Open
Education Excellent Course Awards.
Associate Professor Kuo Chang-Chih's course,
"Transforming Senior Health: Practical Applications
of Occupational Science," has received the Merit
Award in the MOOCs or Micro-Credit Category of
the same awards.

數位教學再創佳績！磨課師課程入選2024 ELOE國際研討會教學
案例
KMU’s MOOC Shines Internationally: "Introduction to Happiness" Featured at 2024 ELOE
Conference

心理學系吳相儀老師磨課師課程「幸福入
門－正向心理學」獲選為「2024ELOE數
位學習國際研討會暨開放教育論壇-科技導
入特別興趣小組」年度教學案例。

Professor Wu Hsiang-Yi from our Department of
Psychology has had her MOOC course,
"Introduction to Happiness: Positive Psychology,"
selected as an Annual Teaching Case for the
"Technology Integration Special Interest Group" at
the 2024 ELOE International Conference on Digital
Learning and Open Education Forum.
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教師致力教學場域改變，屢獲教學實踐研究計畫補助與肯定
Teachers Strive to Improve the Teaching Environment and Receive Multiple Teaching
Practice Research Grants and Recognition

教學是教育的主要核心，為促進教師教學創新、幫助學生知識學習，教育部於2018
年起，推動「教師教學實踐研究計畫（MOE Teaching Practice Research
Subsidies Program）」，希望透過計畫的補助，協助大學教師由研究反聵教學。
2018-2024年：本校共申請282件，通過162件，通過率達57.4%；而有17位教師獲
「亮點/績優計畫」，整體通過件數及亮點/績優計畫件數，皆為私立醫學大學第一。

Teaching is the core of education. To promote innovative teaching methods and
enhance students' learning, the Ministry of Education (MOE) launched the Teaching
Practice Research Subsidies Program in 2018. This program aims to support university
faculty in reflecting on their teaching through research.
2018-2024: Our university has submitted 282 applications, with 162 approved, achieving
an approval rate of 57.4%. Additionally, 17 faculty members have been recognized with
Outstanding/Highlighted Projects, making our university the top private medical
university in terms of both total approved projects and Outstanding/Highlighted
Project awards.
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臺灣大專院校人工智慧學程聯盟
The Taiwan AI College Alliance

臺灣大專院校人工智慧學程聯盟（TAICA）由教育部成立，致力於整合全國大專院校的人工智慧
教育資源，促進跨校合作與資源共享。聯盟涵蓋「人工智慧探索應用」、「人工智慧工業應
用」、「人工智慧自然語言技術」與「人工智慧視覺技術」等學程，提供學生多元學習機會。
自113-2學期起，本校學生可透過TAICA跨校修讀AI相關課程，強化專業能力與競爭力。本學期
TAICA開設六門課程，包括：「機率與統計」、「人工智慧倫理」、「生成式AI的人文導論」、
「生成式AI：文字與圖像生成的原理與實務」、「深度學習」及「機器導航與探索」，由臺灣大
學、清華大學等五所大學共同開設。
透過TAICA，高醫大學生可與各校師生交流，掌握最新AI技術趨勢，拓展職涯發展機會。了解更
多：taicatw.net。

The Taiwan AI College Alliance (TAICA), established by the Ministry of Education, is dedicated to
integrating AI education resources across universities, fostering intercollegiate collaboration, and
promoting resource sharing. The alliance offers credit programs in Applied Artificial Intelligence
Exploration, Artificial Intelligencein Industrial Applications, Artificial Intelligence for Natural
Language Technology, and Artificial Intelligence for Computer Vision and Imaging Technology,
providing students with diverse learning opportunities.
Starting from the 113-2 semester, KMU students can enroll in AI-related courses through TAICA to
strengthen their expertise and competitiveness. This semester, TAICA offers six courses, including
Probability and Statistics, AI Ethics, The Introduction for Generative AI for Humanities, Generative
AI: Text and Image Synthesis Principles and Practice, Deep Learning, and Robotic Navigation and
Exploration, jointly provided by NTU, NTHU, and three other universities.
Through TAICA, KMU students can collaborate with faculty and peers from various institutions, stay
updated on the latest AI advancements, and expand their career prospects. Learn more from
taicatw.net.
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113-2學生選課及確認選課清單時程
Course Selection and Confirmation Schedule for Students in the
2nd Semester of the 113 Academic Year

博士班資格考核申請即日起至114年4月11日止
Ph.D. Qualification Examination Application; From now until
April 11, 2025

研究生論文考試申請即日起至114年4月11日止
Graduate Thesis Defense Application: From now until April 11,
2025

研究生上網維護指導教授名單114年3月1日起至114年3月31日止
Online Maintenance of Graduate Advisors List: From March 1
to March 31, 2025

應屆畢業生登錄論文發表至114年4月11日止
Thesis Publication Registration for Graduating Students: Until
April 11, 2025

暑修作業時程預計114年3月28日公告
Summer Session Schedule Announcement: Expected on March
28, 2025
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